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Voorzitter,  

 

Waar staan we met Goes? 

 
Als nieuwe fractie in deze raad willen wij graag onze analyse van de 

situatie in de gemeente met u delen. Zoals heel Nederland heeft Goes te 

kampen met de gevolgen van de financiële crisis en de gevolgen van de 

bezuinigingsdrift van de regering. De gemeenteraad heeft gekozen 
rekening te houden met een scenario waarin er vanuit het gemeentefonds 

10% minder middelen zullen binnenkomen. De SP-fractie vindt dat een 

verstandige keuze. De bezuinigingen moeten weloverwegen gebeuren en 

daarbij hoort een takendiscussie. In de bezuinigingen die het college tot 
nu toe heeft voorgesteld is er nog gekozen kunnen worden voor het 

hanteren van de kaasschaaf en het snijden op enkele makkelijke plaatsen. 

Van dit type bezuinigingen lijkt echter het einde in zicht. De 

takendiscussie moet er in de ogen van onze fractie echter snel komen, 
zodat de nog openstaande taakstellingen kunnen worden ingevuld. 

 

Bouwen aan Ruimte 

 

Naar de mening van de SP-fractie is het aantal woningen dat gepland 
staat in de gemeente Goes veel te hoog. Bovendien wordt er in de 

plannen die er nu liggen te weinig rekening gehouden met de 

veranderingen die de vergrijzing en uiteindelijk krimp van de bevolking 

met zich mee zal brengen. De SP-fractie begrijpt dat er omtrent de grote 
projecten Mannee, Aria, Riethoek en Waterstad Goese Schans al afspraken 

zijn gemaakt, dat er contracten liggen en dat deze projecten in wezen 

vastliggen. Toch denken wij dat het onverstandig is om deze projecten in 

volle vaart voort te zetten. Het is op dit moment door het economische tij 
extra lastig om woningen verkocht te krijgen, zeker in het duurdere 

segment. En laten we wel wezen, het aantal woningen dat er neergezet 

gaat worden was al bijzonder ambitieus. Het is sowieso al nodig dat 

mensen van buiten Zeeland zich komen vestigen in Goes om de woningen 

te bezetten. En de grote hete aardappel is natuurlijk het kavel Haringman. 
Alle pogingen om voor de watergebonden bedrijven een alternatieve 

locatie te vinden zijn op niets uitgelopen.  

 

De gemeente en de drie verbonden partijen zouden twee vliegen in een 
klap kunnen slaan, wanneer gezocht wordt naar een plan B, een slankere 

en over langere tijd uitgesmeerde variant. Aan de ene kant zou beter 

ingespeeld kunnen worden op de geringere verwachte woonbehoefte. Er 

zou naar andere kwaliteiten gekeken kunnen worden die aan woningen en 
woonomgeving in veranderende demografische omstandigheden verwacht 

kunnen worden. Kwaliteit boven kwantiteit. Aan de andere kant zou voor 

wat langere tijd ruimte over kunnen blijven voor de watergebonden 

bedrijven. Het is zowel uit oogpunt van werkgelegenheid, als uit oogpunt 
van betrouwbaarheid van de overheid, ongewenst dat de 

bedrijventerreinen zouden moeten worden onteigend, zonder dat er voor 
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de bedrijven een alternatieve vestigingsplaats voorhanden is. Natuurlijk 

zou in de ogen van onze fractie ook het uitgestelde deel van de plannen, 

het bouwen op de sportvelden van het Schenge, geschrapt moeten 

worden. Zeker gezien in het licht van de grote investeringen die er in het 
sportpark gepland zijn, waarover later meer, is het niet realistisch en 

gewenst om deze idee fixe van nog meer woningen ten koste van het 

sportpark, en indirect ten koste van de naastliggende groenstrook, te 

handhaven. 
 

Een ander issue dat de SP-fractie aan ziet komen is het kavel Goese 

Lyceum. Op dit moment wordt er gewerkt aan een nieuw gebouw voor het 

Goese Lyceum tussen Goes en Kloetinge bij “de weitjes”, waardoor er een 
flink kavel vrijkomt. Natuurlijk is het normaal gesproken niet gewenst om 

op dit kavel woningbouw te plegen, er wordt in onze ogen al teveel 

gebouwd. Maar misschien is er wel ruimte voor andere invulling. 

Bijvoorbeeld kantoren, nog redelijk dicht bij het station evt. met een 
onderwijsgebouw voor een andere instelling. Maar wellicht is het ook 

mogelijk om er voor een of meer van de uit te plaatsen sportverenigingen 

een sportveld te realiseren. 

 

De gemeente Goes heeft verder plannen voor een nieuw bedrijventerrein, 
de Poel V, waarmee Goes de Deltaweg oversteekt. De provincie wil het 

ontwikkelen van dit terrein pas toestaan nadat is vast komen te staan dat 

dat noodzakelijk is. De SP-fractie heeft grote twijfels over deze noodzaak 

en we zijn dus benieuwd naar de onderbouwing waarmee het college zal 
komen. We hopen dat daarin alle mogelijkheden op de bestaande 

terreinen uitgebreid bekeken worden. En dat er goed gekeken wordt naar 

in onbruik geraakte kavels. Daarnaast is de SP-fractie van mening dat, 

mocht het al nodig zijn om uit te breiden, voor een bedrijventerrein beter 
gezocht kan worden naar een locatie in de buurt van de geplande afrit 

A58 bij het ziekenhuis.  

 

Wijken, kernen en leefbaarheid 

 
Bij de bespreking van de jaarcijfers over 2009 heeft deze raad besloten 

niet het gehele overschot van het boekjaar te stoppen in het potje 

“majeure projecten”. Een deel van het bedrag is overgeboekt naar de 

algemene reserve, met de daarbij uitgesproken wens dit bedrag ten goede 
te laten komen aan mensen en leefbaarheid. Het college heeft ervoor 

gekozen hiervoor geen voorstellen in te dienen, hoewel zowel de fractie 

van de SGP/CU als onze fractie daarvoor ideeën naar voren brachten en 

de wens daartoe uitspraken. Onze fractie zou graag zien dat het college 
alsnog zou kiezen voor een op mensen en leefbaarheid gerichte besteding 

van een substantieel deel van het bedrag van ruim 6 ton dat daartoe door 

deze raad uit de reserve majeure projecten is gehouden.  

 
Het verkiezingsprogramma waarmee de SP in Goes de verkiezingen inging 

draagt de titel “De buurt, de schaal van de toekomst” – vernoemd naar 



 4 

het gelijknamige rapport van de landelijke SP uit 2008 

(http://www.sp.nl/onderzoek/rapport_buurten_2008.pdf). De SP vindt het 

erg belangrijk dat zoveel mogelijk voorzieningen zo dicht mogelijk bij de 

mensen blijven. Wij gaan er van uit dat elke buurt voorzieningen moet 
hebben die zorgen voor vergroting van de onderlinge binding, de sociale 

samenhang. Voorzieningen in Goes zijn niet gelijkmatig gespreid over de 

gemeente. In 2008 heeft MOVISIE daartoe de notitie “de contouren, niet 

het gebouw” gepresenteerd. Dit heeft naar de waarneming van onze 
fractie niet tot nadere maatregelen geleid. Daarnaast heeft Scoop 

afgelopen januari leefbaarheidonderzoeken “de sociale staat van Zeeland” 

gepresenteerd, ook speciaal voor onze gemeente. Zie 

http://www.scoopzld.nl/projecten/bekijk/Sociale-staat-van-Zeeland. 
Analyse van deze twee publicaties moet het college eens ter hand nemen, 

zeker nu het college gestart is met wijkwethouders, en de wijken en 

dorpen dus hun belang hebben. Er zou een sterkte-zwakte-overzicht van 

de buurten en wijken en van de kernen moeten komen. En zonodig een 
plan van aanpak, maar in elk geval een overzicht waarin duidelijk wordt 

waar de prioriteiten liggen. Dit kan leiden tot bewustzijn bij college, raad 

en burgers, waar de zwakke en sterke plekken en de witte vlekken zitten, 

en waar dus nieuwe mogelijkheden benut moeten worden. Wij zouden 

graag van andere fracties ook eens vernemen wat zij van deze insteek 
vinden. 

 

Sportpark 

 
Het college stelt, zoals aangekondigd in het collegeprogramma 2010-

2014, een grote investering voor in sportpark het Schenge. Het gaat 

gemeten over acht jaar om een bedrag van 6,5 miljoen euro. Een flink 

bedrag, zeker wanneer de toekomst van het sportpark voor de lange 
termijn onzeker is – tot nu toe staat er immers een plan in de kast voor 

woningbouw voor de Goese Schans. De SP-fractie mist een onderbouwing 

van dit grote bedrag. Waar wordt het aan besteed, wat is de lange termijn 

visie? Zou 4 miljoen ook niet genoeg kunnen zijn? Wij realiseren ons dat 

het opplussen van het sportpark noodzakelijk is. Maar vooraleer de SP 
akkoord kan gaan met dit grote bedrag voor de lange termijn, moet het 

beter onderbouwd worden en moet er geborgd zijn dat het gaat om 

duurzame investeringen voor een blijvend sportpark, waar dus niet kort 

nadien een woonwijk moet verrijzen.  
 

Zorg 

 

Er worden door het college drie voorstellen gedaan om te bezuinigen in de 
WMO. In de beantwoording van de technische vragen is ons duidelijk 

geworden dat zowel de eigen bijdrage WMO-vervoer als het maximeren 

van het aantal kilometers bij het WMO-vervoer nog niet zijn 

uitgekristalliseerd tot een definitief voorstel. Voor de eigen bijdrage WMO-
vervoer wordt gedacht aan een inkomensgrens, waarboven kostprijs zal 

worden berekend aan de gebruikers. De SP zal deze twee voorstellen 

http://www.sp.nl/onderzoek/rapport_buurten_2008.pdf
http://www.scoopzld.nl/projecten/bekijk/Sociale-staat-van-Zeeland
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kritisch volgen, maar vraag bij voorbaat aandacht voor de 

inkomenseffecten voor deze groep.  

 Het is de groep die de eigen bijdrage in de zorgverzekeringen 

standaard opsoupeert, inclusief de eigen bijdrage voor medicijnen. 
Ook deze eigen bijdragen gaan weer omhoog. 

 De groep die vaak te maken heeft met eigen bijdrage in de AWBZ.  

 Ook de bezuinigingen in de fysiotherapie voor chronisch zieken treft 

juist deze groep. Als de chronische aandoening niet tot een DBC 
(diagnosebehandelcombinatie) leidt waarin fysiotherapie is 

ondergebracht, dan moet je voor de behandeling bijverzekerd zijn. 

Dit levert ook dit maandelijkse meerkosten van zo’n €60 

(verzekeringsafhankelijk) op. Het betreft hier bijvoorbeeld mensen 
met artrose, waarvan het DBC geen fysiotherapie omvat. Het in 

gang houden van het bewegingsapparaat is voor mensen met 

artrose, vaak ouderen, wel belangrijk, maar mogelijk ontzien velen 

zich de meerkosten van de verzekering. 
 Binnen deze groep worden ook de gevolgen van de verdwenen 

aftrek voor bijzondere lasten (met name bijzondere ziektekosten) bij 

de belastingen voelbaar. Hierdoor is van deze mensen weliswaar 

niet hun reële inkomen, hun besteedbaar inkomen, verhoogd, maar 

wel hun belastbaar inkomen. Voor een aantal mensen betekent dat 
vermindering (of verdwijning) van de zorgtoeslag en huurtoeslag, 

voor vrijwel alle mensen in deze groep betekent het een 

verschuiving naar hogere kosten voor alle inkomensafhankelijke 

bijdragen, waaronder reeds de eigen bijdragen voor WMO en AWBZ. 
Voor de WMO gaat dit effect komend jaar gevoeld worden, 

aangezien er bij de vaststelling van de eigen bijdrage twee jaar 

terug wordt gekeken. Het kan zomaar voorkomen dat iemand met 

eerst een eigen bijdrage WMO van €63, zonder verandering van het 
besteedbaar inkomen, volgend jaar later een eigen bijdrage van 

€153 per maand kwijt is.  

Door deze stapeling van kostenstijgingen komt het voor dat mensen met 

een inkomen ruim boven modaal, in feite een minimum besteedbaar 

inkomen hebben. Deze mensen zitten niet te wachten op nog meer 
maatregelen die hun zogenaamd hoge inkomen aftoppen. Onze fractie zou 

graag zien dat met de grote effecten voor deze groep rekening gehouden 

wordt, dat gekeken wordt naar besteedbaar inkomen, en de effecten bij 

de definitieve voorstellen inzichtelijk gemaakt wordt voor de raad. Zodat 
we geen onredelijke gevolgen voor de betrokkenen zullen zien. 

 

Met een derde bezuiniging, het meer inzetten op gebruiken van de PGB, 

heeft de SP-fractie uiterst grote moeite. Het inzetten op PGB’s is een 
variant op het gebruiken van alphahulpen, eerder in brede kring als 

onwenselijk bestempeld. De ZZP’ers die de thuiszorg vanuit PGB’s 

verzorgen boeten in op hun sociale zekerheid en pensioen ten opzichte 

van gewone HH1-thuishulpen. De cliënten boeten in op vervanging bij 
ziekte en vakantie en op naar beneden afgeronde aantallen uren. Wel 

staat daar een vaste hulp tegenover, hoewel dat ook het geval is bij “in 
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natura” thuishulp. Deze wijze van bezuinigen, op de sociale zekerheid van 

een groep mensen met een laag inkomen, vindt de SP amoreel. Wij 

vinden dat vol ingezet moet worden op betaling van thuiszorgers conform 

de CAO, al kost dat dan voor de gemeente wat meer. Dat mensen het 
soms zelf zo willen regelen, vooruit, maar stimuleren moeten we dit zeker 

niet. Binnen de SP hanteren we altijd een meetlat van gelijkwaardigheid, 

menselijke waardigheid en solidariteit. Langs deze meetlat faalt de PGB-

inzet op alle fronten.  
 

Recreatie 

 

Recreatie blijft een vrij belangrijke sector in onze regio, met een aandeel 
van 6,2% in de werkgelegenheid, en een moeilijker te meten, maar niet te 

onderschatten, aandeel in de omzet van winkels en horeca van Goes. 

Twee punten op het gebied van recreatie wil de SP-fractie onder de 

aandacht brengen.  
 

Het eerste is de duikrecreatie. Het is de stellige indruk van de SP-fractie in 

Goes dat, hoewel de aantallen duikers best aanzienlijk zijn, zij voor de 

gemeente weinig baten opleveren. De meeste duikers lijken vooral een 

duik te nemen en daarna weer terug naar huis te rijden. Vanzelfsprekend 
heeft de SP-fractie er geen moeite mee dat er faciliteiten gecreëerd 

worden voor duikers, om te genieten van het onderwaterleven van dit 

Nationaal Park. Wanneer echter investeringen gedaan worden, moet ook 

de inkomenskant eens onder de loep worden genomen. Te denken valt 
aan horeca. Nu zich in Kattendijke geen café meer bevindt, is voor duikers 

met name nog Het loze vissertje in het Goese Sas een alternatief voor het 

rechtstreeks naar huis rijden. Dat vindt onze fractie erg jammer. Er zou 

bij het uitbreiden van faciliteiten voor duikers als parkeerplaatsen en 
informatieborden ook gekeken moeten worden hoe de duikers bediend 

kunnen worden op een manier waarop onze regio profijt kan ondervinden. 

 

Een tweede punt is de Hollandsche Hoeve. Het college zet in op het breder 

aantrekkelijk maken van de Hollandsche Hoeve. De SP heeft moeite met 
hoe op dit moment invulling wordt gegeven aan de kinderboerderij, en 

ziet daar mogelijke kwaliteitsverbeteringen. De dieren zijn er nu 

kleinbehuisd, en de opzet is rommelig. Veruit het populairst zijn de buiten 

lopende geitjes, de rest van de kinderboerderij zou in onze ogen meer 
moeten uitstralen. Het zou een voorbeeld moeten zijn van hoe dieren 

gehouden kunnen worden, en op dat punt schiet de kinderboerderij in 

onze ogen tekort. Zeker het kalf heeft erg weinig ruimte, doet wat denken 

aan een kistkalf. Wij vragen ons af of de taakstellende bezuiniging die de 
kinderboerderij heeft ondergaan geen afbreuk heeft gedaan aan het 

streven naar kwaliteit. We moeten toch niet hebben dat de dankzij de 

nieuwe regering te verschijnen animalcops straks op onze kinderboerderij 

moeten optreden? Onze fractie stelt zich voor dat de kinderboerderij aan 
kwaliteitseisen moet voldoen. Onze fractie vindt dat de gemeente op zou 

moeten gaan voor een keurmerk van de Stichting KinderBoerderijen 
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Nederland (http://www.skbn.net/keurmerk-

kinderboerderijen/certificering-van-kinderboerderijen), minimaal op het 

niveau van “Goed voor elkaar”. 

 
Budget gemeenteraad 

 

Naar wij hebben begrepen is het een wens van de gemeenteraad van 

enkele jaren geleden geweest om meer inzicht te krijgen in de kosten die 
de gemeenteraad met zich meebrengt. Op dit moment zijn die kosten niet 

inzichtelijk en verdeeld over diverse stromen. Onze fractie sluit zich aan 

bij de oude wens een en ander inzichtelijk te maken, en zou deze wens 

willen herhalen. De SP-fractie is van mening dat als bijvoorbeeld op alle 
subsidies bezuinigd wordt met 4%, de eigen organisatie niet aan een 

bezuiniging mag ontkomen. Maar inzicht is daarbij onontbeerlijk.  

 

Cultuur 
 

Cultuur zit politiek gezien in de schopstoel. Op alle niveaus worden 

subsidies verlaagd of geschrapt, en landelijk wordt een omgekeerde 

subsidie ingevoerd door het verhogen van het BTW-tarief van 6% naar 

19%. Ook in Goes lijken we niet te ontkomen aan deze destructieve 
tendens. Voor de Kunstuitleen en het Historisch Museum de Bevelanden 

lijkt in huidige vorm het doek te vallen. Doordat de gemeente Middelburg 

wil kiezen voor een goedkopere opzet van hun theater, komen ook de 

theaters Mythe en Beest in de gevarenzone. Cultuur is geen bijzaak, geen 
gehobby en zeker geen linkse hobby. Uit Goes en omgeving zijn zeer 

diverse cultuurbrengers met nationale allure als Freek de Jonge, Katinka 

Polderman, Rik Mol, Gorefest en Racoon voortgekomen. Een jonge 

klarinettiste uit Goes, Annemiek de Bruin, won dit voorjaar de regiofinale 
van het Prinses Christina Concours in Den Bosch en was met haar 

compositie in het Nieuwjaarsconcert van het Nederlands Blazersensemble. 

In Goes is het mogelijk om culturele festivals als Ubuntu en Goes 600 met 

veel regionale inbreng te maken. Kortom, cultuur bloeit, boeit en bindt 

ook in Goes. De SP vindt het van groot belang dat het college de flinke 
uitdaging aangaat om het culturele aanbod in Goes op een fatsoenlijk peil 

te handhaven. Ook de uitvoering van plannen rond het cultuurplein moet 

hieraan bijdragen. Bijdragen aan een bruisend cultureel leven, niet aan 

gebouwen en huisvesting alleen. Het Historisch Museum de Bevelanden 
moet wat de SP betreft blijven, en wel in de Singelstraat.  

 

Slot 

 
Voorzitter, de SP-fractie heeft hierboven antwoord gegeven hoe zij 

aankijkt tegen de vraag “Waar staan wij met Goes”. Wij zijn zeer 

benieuwd naar de reacties van andere partijen en van het college.  

http://www.skbn.net/keurmerk-kinderboerderijen/certificering-van-kinderboerderijen
http://www.skbn.net/keurmerk-kinderboerderijen/certificering-van-kinderboerderijen

